
 

 

Tack Charles!  
God morgon allihop!  
 
Jag välkomnar den överenskommelse som vi just har nått om Ukraina. 
 
Förra gången vi alla möttes runt detta bord fattade vi det historiska beslutet att inleda 
anslutningsförhandlingar med Ukraina och Moldavien. I dag tog vi nästa viktiga steg för att 
garantera ett förutsägbart medelfristigt ekonomiskt stöd till Ukraina. Stöd som kommer att 
bidra till återhämtning, återuppbyggnad och reformer i Ukraina. Stöd som kommer att hjälpa 
landet på dess väg mot EU-medlemskap. Och stöd som det ukrainska folket behöver för att 
kunna överleva. 
 
Stöd som Ukraina behöver, men som i slutändan också handlar om vår egen 
europeiska säkerhet. Det är detta som står på spel i dag.  
 
För nästan två år sedan åtog vi oss att ge Ukraina ett starkt politiskt, humanitärt, ekonomiskt, 
diplomatiskt, militärt och ekonomiskt stöd så länge det krävs. Vi gjorde detta åtagande inte 
bara ur moralisk utan även ur strategisk synvinkel. När vi gjorde det visste vi att det en dag 
skulle bli dags att bekänna färg. 
 
Den dagen är här. När det gäller militärt bistånd enades försvarsministrarna igår om att leverera 
över en miljon artillerigranater till Ukraina före årets slut. Trots svårigheterna med att hålla 
tidsfristerna vill jag tacka er för era gemensamma ansträngningar, särskilt när det gäller att öka 
produktionskapaciteten inom EU:s försvarsindustri. Jag hoppas nu att en överenskommelse om 
fonden för bistånd till Ukraina snart kommer att nås. För att tillgodose Ukrainas militära behov 
måste vi säkerställa en hållbar och förutsägbar finansiering från 
den europeiska fredsfaciliteten.  
 
När det gäller ekonomiskt stöd underlättar det om man talar klarspråk. Ukraina börjar få slut 
på pengar, vilket riskerar att antingen hjälpa den ryska angriparen eller ytterligare underblåsa 
inflationen. Det var brådskande att nå en överenskommelse om den nya Ukrainafaciliteten på 
50 miljarder euro, som Europaparlamentet röstade om i oktober, liksom att vi enades om en 
översyn av vår långtidsbudget. Det var vår skyldighet gentemot det ukrainska folket, och 
gentemot det europeiska. 
 
Vi lever i en helt annan värld än den 2020 då vi förhandlade om den nuvarande fleråriga 
budgetramen. Pandemin, invasionen av Ukraina, klimatförändringarna och energi- och 
levnadskostnadskrisen har alla påverkat budgeten. Stigande räntor har lett till ökade 
upplåningskostnader för NextGenerationEU.  
 
Det är sant att vi har lyckats utnyttja all flexibilitet i systemet och alla möjligheter till 
omfördelning för att finansiera de lösningar som krävts av oss. Men resultatet har blivit att vår 
fleråriga budgetram har pressats till bristningsgränsen, och denna överenskommelse tar pengar 
från de program som våra medborgare är beroende av – där några av de mest påtagliga 
fördelarna med EU återfinns, t.ex. den europeiska hälsounionen och Horisontinitiativet – och 
detta just före Europaparlamentsvalet. 
 



 

 

Ändringarna av den fleråriga budgetramen, i linje med våra fördrag och 
parlamentets befogenheter som budgetmyndighet, måste säkerställa en budget som är 
ändamålsenlig. En budget som är tillräckligt flexibel för att vi ska kunna hantera nuvarande 
och framtida kriser och genomföra de politiska prioriteringarna. Det är detta som kommer att 
hjälpa oss att bli starkare, mer enade och mer konkurrenskraftiga i en alltmer föränderlig och 
fientlig värld. Det är detta som kommer att lugna marknaderna och säkerställa vår förmåga att 
betala tillbaka våra skulder. Framsteg när det gäller egna medel måste också vara en del av 
denna lösning. 
 
Låt mig försäkra er om att ni kommer att hitta en konstruktiv partner i Europaparlamentet när 
det gäller denna process.  
 
Vi måste också vara enade och samstämmiga i vårt förhållningssätt till situationen 
i Mellanöstern.  
 
Europa kan bidra till att driva fredsprocessen framåt och förhandla fram resolutioner. 
Europaparlamentet har redan uppmanat till en permanent vapenvila i Gaza. Detta, tillsammans 
med återbördandet av den gisslan som Hamas så brutalt tog den 7 oktober, är ett nödvändigt 
steg mot varaktig fred och stabilitet. Vi inser också att om det verkligen ska bli fred måste 
Gaza ledas av legitima palestinska företrädare. 
 
Situationen på plats fortsätter att vara fruktansvärd för alltför många. Vi måste se till att mer 
humanitärt bistånd når fram så snabbt och effektivt som möjligt. Och hur svårt det än verkar 
i krigets mörker måste vi också tala om morgondagen, om hur en tvåstatslösning kan ge Israel 
säkerhet och det palestinska folket framtidsutsikter. Tillsammans kan vi hitta den politiska 
viljan att förhindra att historien upprepar sig. 
 
Detta är en av de frågor som vi måste ta itu med under de kommande 128 dagarna fram till 
Europaparlamentsvalet. Under de kommande månaderna kommer Europaparlamentet att 
fokusera på att avsluta pågående lagstiftningsärenden. Vi kommer att rösta om bland annat 
rättsakten om artificiell intelligens, läkemedelspaketet, direktivet om våld mot kvinnor och 
naturligtvis asyl- och migrationspakten.  
 
Jag kommer också att resa till medlemsstaterna, där jag tillsammans med mina kollegor, 
ledamöter av Europaparlamentet från era länder, kommer att möta medborgarna och öka 
medvetenheten om Europaparlamentsvalet, och lyssna på, förklara och bidra till att få 
människor att gå och rösta. Jag ser fram emot resten av mina besök och räknar med er hjälp att 
höja valdeltagandet. Jag är övertygad om att tillsammans kan vi fortsätta att visa att Europa 
kan leverera resultat. 
 
Tack. 


